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Történeti áttekintés 

 

Az Ózdi Teknőc Futó Club 1994-ben tartotta az alakuló ülését 15 alapító tag 

részvételével. Az alapítók között mindenféle korú, beosztású emberek voltak, de az orvostól 

kezdve a hivatali dolgozókig egyetlen közös célunk volt: az hogy a sport szeretetét, a 

sportos életmódot közösen minél tovább űzhessük szervezett keretek között és minél több 

emberrel megkedveltessük azt. Ez a tevékenység a kezdetekben az országos szerveződésű 

Olimpiai Ötpróba mozgalomban való részvételből alakult ki, mely a 80-as években volt 

közkedvelt és sok ózdi amatőr sportolót és egykori atlétát megmozgatott.  

 

Később ennek mintájára városunkban is szerveződött hasonló programsorozat Kondi 

Napok néven, mellyel egyben a klub az egyéni sportágak tekintetében a városi 

szabadidősport szervezését is a kezébe vette. A kezdetben még csak az alapítók és azok 

családtagjai köré szerveződő egyesületünk tagsága szépen lassan gyarapodott. A 

legnagyobb országos tömegsport rendezvényeken is letettük a névjegyünket. Rendszeres 

résztvevői voltunk a Bécs-Budapest Szupermarathon-nak, Fertő tó futásnak, mint ahogy 

szép eredményeket értünk el a Velencei tókerülő futáson, Tisza tó futáson. Ott voltunk az 

első Kékes Csúcsfutáson, de a Visegrád-Budapest Maratonon, Mars Maratonon, Floriol 

Maraton, Kassa Maratonokon is. A Nemzetközi Bükki Hegyi Futóversenynek is a 

kezdetektől fogva részesei vagyunk és sorolhatnánk a számos kisebb nagyobb eseményt az 

ország bármely szegletéből. Azonban nem csak teljesítettük a távokat és egyéni 

eredményeinket múltuk felül, hanem például az egyik jelentősebb eredményünk a 

régmúltból, hogy a Horváthné Rózsa, Novákné Juli, Ihászné Jutka, Raffainé Zsuzsa és 

Kormosné Ildikó összeállítású csapat a 21 km-es korcsoportos magyar bajnokság 

dobogójára is felállhatott.  

 

A helyi szabadidősport szervezése mellett, így fokozatosan a városi atlétikai élet 

továbbvivői is lettünk, mivel Ózdon mi maradtunk egyedül, akik atlétikával egyáltalán 

valamilyen szakágban foglalkoztunk. Ennek megfelelően a klub 20 éves jubileumára 

megvalósítottuk azt is, hogy szervezett keretek között folyik az atlétika utánpótlás nevelés. 

Mára már a két évtizedes múlttal rendelkező klubunk a felnőtt és szenior országos szintű 

eredmények mellett utánpótlás korosztályos szinten is szép eredményeket és magyar 



válogatott sportolókat tudhat magáénak. Ennek megfelelően szép lassan a kezdeti családias 

klub létszáma folyamatosan növekedett, de az összességében kis költségvetésből működő 

egyesületünk sporttörténeti jelentőségű dolgokat is végrehajtott.  

 

Kiemelt rendezvényünk az Ózdi Hegyi Futóverseny nem csak városunk legrégebbi 

folyamatosan, minden évben megrendezett sporteseménye, hanem az ország egyik 

legrégebbi hegyi futóversenye is. Idén már huszadik alkalommal kerül megrendezésre. Pont 

ezen verseny kapcsán három éve mi rendeztük az országban az első hivatalos Félmaraton 

Hegyi Futóverseny Magyar Bajnokságot, mellyel a Magyar Atlétikai Szövetség bízta meg 

az egyesületet. Rá egy évre ez a verseny volt az ország első korosztályos szenior hegyi 

félmaraton országos bajnoksága is. Az elsőként összeállt utánpótlás hegyifutó magyar 

válogatottnak is volt klubunk révén ózdi tagja. Azonban nem csak a jelen, hanem a múlt 

örökségének megőrzését is felvállaltuk. 2013-ban a több mint száz éves ózdi sport, azon 

belül is az atlétika sportág tiszteletére teljesen önerőből kiadtunk egy könyvet „ A sportok 

királynője Ózdon” címmel. Ebben ifj. Vass Tibor munkájának köszönhetően összefoglaltuk 

és ünnepélyes könyvbemutató keretein belül kiadtuk az atlétika helyi történetét. A több mint 

egy évszázados múltból egyelőre még csak kis szelet jutott a „teknőcöknek”, de 

remélhetőleg száz év múlva annál több fejezetet töltünk majd meg és lesz is, aki ezt hozzánk 

hasonlóan összefogja. 

 

Szervezeti felépítés és gazdálkodás 

Egyesületünk létszáma a kezdeti 15 fős alapító tagság után jelenleg 45 és 50 fő között 

változik évről-évre. Ehhez még hozzájön az a több mint 40 foglalkoztatott gyermek, akik az 

utánpótlás fejlesztés területén végzett munkánknak köszönhetően úgynevezett előkészítő 

csoport tagjai és a Sport XXI. programban vesznek részt. Egyelőre ők még teljes körű 

tagsággal nem rendelkeznek. Működésünket közhasznú szervezetként látjuk el, élén a 

megalakulástól kezdve változatlan felállású 3 tagú elnökséggel. Elnök Kormos József, tagok 

Nagymarczi István és Neumann Péter. 

  

Gazdálkodásunknak 4 fő pillére van: az önkormányzati támogatás, egyéb támogatók, 

pályázatok és az adó 1% felajánlások. Kezdetben az önkormányzati támogatás mértéke 

hangsúlyosabb szerepet kapott. Ez azonban a klub kezdeti időszakához képest 



összességében sokat csökkent. A tavalyi évben 500 ezer forint működési támogatást 

kaptunk az önkormányzati keretből, amit kiegészített a tartalék keretből a kiemelt országos 

versenyünkre (hegyi futóversenyre) biztosított 70 ezer, illetve két utánpótlás válogatottunk 

felkészítését, utazását segítő 40, illetve 25 ezre forint önkormányzati támogatás.  

 

A tagjaink versenyzési hozzájárulása és versenyeink színvonalas megrendezésének 

biztosítása azonban jelentős utánajárással a helyi vállalkozók és egyéb támogatók segítsége 

nélkül nem valósulhatott volna meg. Másik jelentősebb (legnagyobb) tétel a Magyar 

Olimpiai Bizottság szabadidősport pályázatán elnyert 950 ezer forint, ami természetesen jó, 

de utófinanszírozás lévén nehézségek is jelentkeznek (és a pályázat sikeressége mindig 

bizonytalan). Az utólagos kifizetés azt jelenti, hogy a klubunknak minden eddigi 

összegyűjtött támogatást fel kell használni a pályázott programok megvalósítása érdekében, 

de csak az elszámolások és a viszonylag hosszú ellenőrzések után kapjuk meg az összeget, 

ami sajnos az év közbeni egyéb versenyeink, programjaink megvalósításában komoly 

nehézséget okoz.  

 

Természetesen ezt a kiadott pénzt a sikeres elszámolás után később „visszakapjuk” és 

e nélkül a most már egész évet átölelő városi szabadidős programjaink nem is 

valósulhatnának meg. Az adó 1% is szintén később jelentkező bevételi lehetőség, mely igen 

nagy ingadozást és változó képet mutat.  

 

2014-es év fő eredményei, programjaink  

Szűkebb költségvetésünk ellenére azonban nem csak városi szinten, hanem 

országosan is ismert lett a klub 20 éves fennállása alatt. Korábban is voltak említésre méltó 

eredmények, de az utóbbi évek, így a 2014-es év kiemelten sikeresnek mondható az elért 

helyezések tekintetében is. A tájékoztató keretén belül csak egy-két általam lényegesebbnek 

tartott sikert említek meg. Az éves teljes esemény- és eredménylistánk, mintegy 14 oldalas 

dokumentum, amit az Ózdi Sportszervező Irodában adatszolgáltatásként leadtunk, illetve 

aktuálisan, időrendi visszatekintésben minden részlet megtalálható honlapunkon a 

www.ozdisportiroda.shp.hu oldalon.  

 

http://www.ozdisportiroda.shp.hu/


Az elmúlt évben hivatalosan is csatlakoztunk a Magyar Atlétikai Szövetséghez. 

Ennek köszönhetően a versenyzőink az országos bajnokságokon való részvételi 

lehetőséggel is élhettek. Az általunk rendezett kiemelt versenyünk is ezek sorába tartozik. 

Második alkalommal volt az Ózdi Hegyi Futóverseny keretein belül Hegyi Félmaraton 

Országos Bajnokság. Ihász Veronika nagy meglepetésként a dobogóról alig lemaradva 

kitűnő 4. helyezést ért el. A felnőtt csapat mind a nőknél, mind a férfiaknál 3. helyezett lett. 

Mivel első alkalommal ez a verseny Szenior Hegyifutó Félmaraton Országos Bajnokság is 

volt, ezért a korosztályos bontásban is értünk el sikereket: a 35-40 év közöttiek mezőnyében 

Deme Szabolcs 3. helyen ért be, a 45-50 évesek között Mihalik Mónika és Nagy Róbert is 2. 

lett. Ihász Veronika a Felsőtárkányon megrendezett Maraton Hegyifutó Magyar 

Bajnokságon viszont már a dobogó második fokára állhatott fel. Mindezek mellett két 

nagyhírű maratont is megnyert: a Debrecen Maratont és a Bükki Nemzetközi 

Hegyimaratont. Nagy Róbert megvédte címét a Hegyifutó Magyar Kupa szenior 

korosztályos értékelésében. A 9 futamból álló országos sorozat, a MAHFUSZ KUPA 

legjobbja lett összesítésben. Utánpótlás vonalon is szép eredményeknek örülhettünk. Az 

általunk rendezett Hegyifutó Diákverseny a szövetség részéről egyben válogató is az U17-es 

hegyifutó világbajnokságra, a Youth Cup-ra. Ennek megfelelően két futónk Dömötör 

Mihály és Bari Ágnes is a magyar válogatott csapat tagja lehetett az olaszországi Arco 

városában megrendezett világversenyen. Mindketten egyébként a Mátrában lebonyolított 

Hegyifutó Magyar Bajnokságon a magasabb, U20-as korosztályban 5. helyen végeztek. Ági 

teljesítményének köszönhetően később meghívást kapott az U20-as hegyifutó válogatottba 

is, amely szeptemberben szintén Olaszországban vett részt a felnőtt és junior 

világbajnokságon. Dömötör Mihály a már említett Hegyifutó Kupában az U20-as 

korosztályban végzett összesítésben a 2. helyen. Mindezek mellett tagjaink Pakstól kezdve 

Győrig szinte az ország valamennyi pontján megfordultak, ahol futóverseny volt. Ezeken 

több elsőséget és értékes dobogós helyeket gyűjtöttek. Ezeknek az eredményeknek 

köszönhetően olyan elismerésben volt részünk, amiben eddig még sohasem.  

 

A Városi Díjátadó Gálán két jelölt tagunkat is díjazták. Ihász Veronika „Ózd Legjobb 

Felnőtt Sportolója”, Dömötör Mihály „Ózd Legjobb Utánpótlás Sportolója” címet érdemelte 

ki. Nagy jelentőséggel bír az egyesületünk életében, hogy a Bolyky Tamás Általános Iskola 

közoktatás típusú sportiskolai terveihez azonnal csatlakoztunk.  



 

Közös szándékainkat március 18-án megállapodásban rögzítettük és szeptembertől el 

is kezdtük a munkát az iskola testnevelő tanárának ifjabb Albert Csaba segítségével. Heti 2 

edzéssel az U11-es és az U13-as korosztállyal neveztünk a Sport XXI. atlétikai programra. 

Az edzésre egyre több fiatal jár és a régiós versenyeken már az elejétől szép sikereket értek 

el. A legutóbbi megmérettetésen, a terematlétikai versenyen már a Miskolc Városi 

Sportiskola csapatát is megelőzve lett régiós első helyezett az U11-es csapatunk.  

 

Természetesen a saját utánpótlásunk felkészítésén túl az ifjúság sportját segítjük az 

iskolák közötti versenyek, a Diákolimpiák, a Kölyök Atlétikai Program lebonyolításával, de 

egyéb programjaink a város egész lakosságát is szolgálják. A tagjaink versenyeredményein 

kívül büszkék lehetünk a város szabadidősportjának minden évszakra kiterjedő 

programsorozatának lebonyolítására. A már említett és az országos szövetség által Magyar 

Bajnokságként meghirdetett Ózdi Hegyi Futóverseny mellett szerveztünk Családi 

Szánkóhúzó Versenyt, Dombfutást, Lépcsőfutó Versenyt. Ezekhez a már hagyományos 

megmérettetéseinket kiegészítettük szabadidős úszással, természetjárással és 

kerékpártúrával és egy csokorba fogva - igaz kicsit más formában - de ismét felélesztettük a 

90-es években kedvelt Kondi Napok szabadidősport programsorozatot.  

 

Egyesületünk tavaly ünnepelte fennállásának 20 éves jubileumát. Két rendezvénnyel 

is méltón megemlékeztünk erről a jeles alkalomról. Volt egy sportos és egy „fehér asztalos” 

ünnepi eseményünk. Az év végén minden klubtagot és támogatót egy ünnepi közgyűlésre 

invitáltunk, ahol kivetítő segítségével felidéztük a két évtized közös emlékeinket és 

emlékplakettet vehettek át az érintettek. Klubunk tevékenysége azonban mindig összeforrt a 

város sportolni vágyó lakosainak aktivitásával. Ezért május 6-án a Magyar Sport Napja 

alkalmából az elmúlt 20 évre sportosan is megemlékeztünk. 24 órás futást szerveztünk a 

Városi Stadionban. Mindenkit vártunk 0 órától 24 óráig, hogy közösen rójuk egész nap 

folyamatosan a köröket. A célt elértük sőt, összesen 560-an segítettek ebben, hogy ezt 

elérjük. Volt, aki többször is, különböző napszakokban visszatért. Ennek köszönhetően mire 

éjfélt ütött az óra 2118 km-t sikerült teljesítenünk közösen. Ezúton is köszönet 

mindenkinek, hogy ilyen nagy összefogással tiszteleghettünk a magyar sport nagyjai és a kis 

klubunk két évtizede előtt. 



 

 

 

Célok, feladatok 

Rövid távú céljaink közé tartozik, hogy tagjaink részére továbbra is biztosítani 

tudjuk, hogy éves szinten legalább 4-5 támogatott versenyen szerepelhessenek, kiemelten 

kezelve az országos bajnokságokat. A versenyek megnevezéséről és a nevezések 

szervezéséről az elnökségünk januárban már döntött. Tagjainknak viszont nem csak a más 

szervezetek által rendezett megmérettetéseket akarjuk biztosítani, hanem a közösséget építő 

házibajnokságokat, futó összejöveteleket, a „spontán” szerveződő összetartásokat is tovább 

akarjuk erősíteni.  

 

A szabadidősport területén továbbra is vezető szerepet akarunk betölteni, így 

folytatjuk a Kondi Napok programsorozatot, melyek minőségi lebonyolítására az 

elkövetkező időszakban is pályázati lehetőséggel kívánunk élni. Az idén már 20. 

alkalommal megrendezett Ózdi Hegyi Futóverseny rangját a már elismert szinten szeretnénk 

tartani és az eseményen keresztül minél több sportolóval meg kívánjuk ismertetni Ózd 

természeti szépségét.  

 

Újabb, immáron harmadik országos bajnokság rendezését tervezzük a két napos Ózdi 

Terepfutó Hétvége alatt, mely már a Magyar Atlétikai Szövetség éves versenynaptárában 

szerepel. Hosszú távú célunk más nem is lehet, minthogy az utánpótlás nevelés feltételeinek 

megteremtésében megtegyük a magunk részéről azt, amit tudunk.  

 

A helyi diákversenyekben való szervezésben továbbra is segítséget kívánunk adni. 

Azonban az éves szinten ezernél is több tanulót megmozgató iskolai versengések 

lebonyolítása és az utánpótlás sportolóink pályaversenyen való elindítása stabilan 

használható sportlétesítmény hiányában értelmetlen, balesetveszélyes és inkább ellentétesen 

hat a sportot megszerettetni kívánó céljainkkal szemben. A tavalyi évben elkezdett 

munkának megfelelően az utánpótlás Sport XXI. programot is folytatni szeretnénk, mert 

mint ahogy fentebb említettem egyre nagyobb az érdeklődés és van eredmény is a gyerekek 

körében. Erre azonban egyesületünk csak a tanév végéig elegendő finanszírozással 



rendelkezik. Ezt így is terveztük, mert előre nem tudhattuk, hogy ennyire sikeres 

kezdeményezés lesz. Ennek a hosszú távú folytatásához azonban terveink szerint a klubunk 

működési költségeihez plusz 500-550 ezer forintra lenne szükség, melynek előteremtése 

biztos, hogy meghaladja kis egyesületünk lehetőségeit. Reményeink szerint partner 

intézményünknek a Bolyky Tamás Általános Iskolának sikerül a sportiskolai státusz 

végleges megerősítése és mivel ehhez kötelezően szükséges az atlétikai egyesülettel való 

közös munka, ezért ezt az iskolás gyerekeket érintő utánpótlás programot nem öncélúan, 

hanem közös érdekeink által vezérelve az önkormányzat is támogatni tudja. 

 

Ezúton szeretném megköszönni egyesületünk nevében a mindennemű szakmai 

segítséget az Ózdi Sportszervező Irodának, a mindennemű erkölcsi, illetve közvetlen és 

közvetett támogatást az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottságnak és Ózd város Képviselő-

testületének.        

 

Kérem egyesületünk éves tevékenységéről, eredményeiről szóló tájékoztató tudomásul 

vételét.  

 

   Kormos József 

 Ózdi Teknőc Futó Club  

 elnöke 


